



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢဒိၣ်စဲဘၣ် ၁၆ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 20-299-11

မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ- ဖဲဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢအပူၤ မ့ၣ်ပိၢ်ပိၢ်ဖးထီၣ်အယိ
သဝီဖိဟံၣ်ခါတဂၤဘၣ်ဒိ, လါစဲးပထုဘၣ် ၂၀၂၁နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ်, ဖဲလါစဲးပထုဘၣ် ၂၀၂၁နံၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ တၢ်ခးလီၤနါစါကျိဖးဒိဒိး တၢ်ဟံၣ်လီၤမ့ၣ်ပိၢ်ပိၢ်တဖၣ်အိၣ်အယိ သဝီဖိလၢအအိၣ် ဖဲက---သဝီ, မးထီကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ်တဖၣ်, ဘၣ်ဃုာ်မ့ၣ်ပိၢ်ပိၢ်ဖး ထံးတၢ်မးလၢ အလါတဖၣ်အလါလံၣ်န့ၣ် လီၤ. တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အိၣ်ဒိးအဖၢမုၢ်ဘၣ်ဆၢ ဒီဖျါလၢ သဝီဖိတဖၣ်ဟးဃုာ်အိၣ်လၢ သဝီအဂၤဒီး အဝဲသ့ၣ်ကွၢ်ဆၢမံာ် ဘၣ်ဒီးကျိၣ်စ့တၢ်ဂ့ၢ်ကီတဖၣ်အယိ ဟံၣ်ခိၣ်တနီၤက့ၤအိၣ်လၢ က---သဝီလံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါစဲးပထုဘၣ် ၂၇သီ, ၂၀၂၁နံၣ်န့ၣ် သဝီဖိတဂၤလၢအဟဲက့ၤအိၣ်လၢ က---သဝီ ယိၣ်ဘၣ်ဟီၣ်လံာ်မ့ၣ်ပိၢ်ပိၢ်တဖျါ ဖဲအလဲကွၢ်က့ၤက့ၤဒီးညၣ်လၢ အဒိးလီၤဟံၣ်ဝဲ ဖဲထံကျိၣ်လၢအဘူးဒီးအသဝီန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ ဟီၣ်လံာ်မ့ၣ်ပိၢ်ပိၢ်ဖးထီၣ်အယိ အဘၣ်ဒိၣ်တူၢ်ကွၢ်အိၣ်ထွဲတကပၤန့ၣ်လီၤ. သုးဖီၣ်စုကဝဲၤ လၢဟံၣ်လီၤဟီၣ်လံာ်မ့ၣ်ပိၢ်ပိၢ်အံၤဖဲလဲၣ်တဖုလဲၣ်န့ၣ် ပုၤလၢအဘၣ်ဒိးဒီးမ့ၣ်ပိၢ်ပိၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒီးအမါတသ့ၣ်ညါဝဲ လီၤတံာ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတံာ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ဟီၣ်လံာ်မ့ၣ်ပိၢ်ပိၢ်ဖးထီၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီ	လါစဲးပထုဘၣ် ၂၇သီ, ၂၀၂၁နံၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်လၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒိးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါအိးကထိဘၣ် ၂၀၂၁နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤ ပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲမုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤ ဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတံာ်လီၤဆဲး တဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်လၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၤကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ် ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၢ, ကီၢ်ရၢၣ်)	က---သဝီ, မးထီၣ်ကရူၢ်, ခွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ်
--	--

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	စီၤဘ---
သးနံၣ်	၄၇
မ့ၢ်/ ခွဲၣ်	ခွဲၣ်
ကလၢ	ကညီ
ဟံၣ်ဖိယီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	မ့ၢ်ဆၢမ့ၢ်ဂီၤပှၤမၤတၢ်ဖိ
တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ	ဘါသီခါ
တၢ်ဟံၣ်မူဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	က---သဝီ, မးထီၣ်ကရူၢ်, ခွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ်

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရှဲပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
 ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) ပှၤမၤတၢ်ဖိ မၤတၢ်သံကွၢ်သံဒီးဒီး ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမၤ လၢလီတဲစိဒီး အဝဲဟ့ၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါ KHRG ဘၣ်ဃးဟီၣ်လၢ်မ့ၢ်ပိၢ်ပိၢ်ဖဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်တၢ်စ့ၢ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.
 ပှၤလၢအဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အိၣ်ထံးခိၣ်ဘိမ့ၢ်ဝဲ ပှၤယီၢ်ဘၣ်မ့ၢ်ပိၢ်အမၤန့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်

ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်.

တၢ်ခးလီၤနီၤစီၤကျိၤဖးဒိၣ်ဒီး တၢ်ဒုးကဲထီၣ်သးလၢ ကညီၣ်ဒီကလုၢ်တၢ်ထူၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) ဒီး ကီၢ်ပယီၤသုး ကီၢ်ကး ကရၢ (SAC) ဒီး သုးခိးကီၢ်ဆၢ (BGF)သုးတဖၣ် အဘၢၣ်စၢၤကွၢ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ သဝီဖိအိၣ်လၢ က--- သဝီ, မးထီၣ်ကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရဲၣ်တဖၣ် ဘၣ်သ့ၢ်အိၣ်ကမ့ၢ် ယံာ်တၢ်မး ကအိၣ်လၢ သၢလၢတုၤလွံၢ်လၢလံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲသဝီဖိအါဂၤယုၢ်အိၣ်ကဒုးဒဲးလၢ သဝီအဂုၤအဂၤအဖၢမုၢ်အခါ သဝီဖိတနီၤ (ဟံၣ်ဒုၣ် လွံၢ်ဒုၣ်တုၤ ယဲၣ်ဒုၣ်) က့ၤအိၣ်လၢ က--- သဝီ မ့ၢ်လၢ အဝဲသ့ၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဒီး ကျိၣ်စ့တၢ်ဂ့ၢ်ကီ (လၢတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ် ခိးသးသမူအဂီၢ်) အယီၤန့ၣ်လီၤ.

စီၤဘ--- အသးနံၣ်အိၣ် ၄၇ နံၣ် ဒီး အဟံၣ်ဖိယီဖိ စ့ၢ်ကီး က့ၤအိၣ်ဆူ က---သဝီန့ၣ်လီၤ. "ဖဲတၢ်လီၤလၢ ပလဲၤယုၢ်အိၣ် ကမ့ၢ်အလီၢ်န့ၣ် ပတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲအိၣ်. ဖဲပအိၣ်လၢ သဝီအဂၤတဖၣ်အဆၢကတီၢ် ပကျိၣ်ပစ့ (စ့တၢ်ဟဲန့ၣ်) တအိၣ်ဘၣ်. ပဘၣ်ပုၤတၢ်ကိးမံၤဒဲး. အယီၤပတၢ်ခဲဒီးအိၣ်လၢ သဝီအဂၤလၢဘၣ်. အယီၤ ပဟဲက့ၤလၢ ပသဝီန့ၣ်လီၤ." စီၤဘ---အမါ နီၢ်ဂ--- ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒဲးအံၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၢ်ဟဲက့ၤအိၣ်လၢ က---သဝီန့ၣ်ဘၣ်ဆၢ မ့ၢ်လၢ တၢ်ဒုးတၢ်ယၤ ကဲထီၣ်သး ဆူညါကွၢ်ကွၢ်ဒီး တၢ်ခးလီၤတပျၢ်တပျီၤကြိကျိအိၣ်အယီၤ တၢ်တြီၤဃးတၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤလၢ ဟီၣ်ကဝီၤပူၤအိၣ်ဒဲးဝဲ အဖၢမုၢ်န့ၣ်လီၤ. စီၤဘ--- မ့ၢ် မုၢ်ဆ့ၣ်မုၢ်ဂီၤပုၤမၤတၢ်ဖိဒီး မၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤအဂုၤအဂၤလၢ သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. စီၤဘ--- ဟဲက့ၤအိၣ်လၢ က--- သဝီပူၤဝံၤအလီၢ်ခဲ အတၢ်ဖဲတၢ်မၤတအိၣ်နီၣ်တမံၤစ့ၢ်ကီးဘၣ်အယီၤ အဝဲလဲၤဒီးလီၤက့ၤဒီးညၣ်လၢ ထံကျိၣ်ပူၤကိးဟါဒဲး ဒီးလဲၤကွၢ်က့ၤအက့ၤလၢဂီၤကိးဂီၤဒဲး လၢအဟံၣ်ဖိယီဖိကအိၣ်ဘၣ်ဝဲ ဒီးကဆါဘၣ်စ့ၢ်ကီးဝဲအဂီၢ်န့ၣ် လီၤ.

ဖဲ လါစဲးပထုဘၢၣ် ၂၇သီ, ၂၀၂၁နံၣ် ဂီၤခီ ၇:၀၀ ဆၢကတီၢ် စီၤဘ--- ယီၢ်ဘၣ် ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိာ်တဖျါၣ် ဖဲအလဲၤကွၢ်က့ၤ အက့ၤလၢအဒီးလီၤဃာ်ဝဲ ဖဲယိၣ်လီၢ်ကျိၣ်ပူၤ လၢအဘူးဒီးအသဝီန့ၣ်လီၤ. ဖဲသဝီဖိတဖၣ်န့ၣ်ဟူၤတၢ်ပိာ်သီၣ်ထီၣ်တဘျီဃီ စီၤဘ--- အမါအဒိပုၤဝဲၣ်ခွဲးဒီး သဝီဖိအဂၤတနီၤ လဲၤလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်ဒီး ထံၣ်လၢ စီၤဘ--- ဘၣ်ဒိဝဲန့ၣ်လီၤ. အမါအဒိပုၤဝဲၣ်ခွဲးတဂၤအံၤ ဆၢဝဲစီၤဘ--- တဘျီဃီဆူ SAC သုးတၢ်ဆါဟံၣ်လၢအအိၣ်ဖဲ ဖၣ်ပူၣ်ဝုၢ်ပူၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်လၢ တၢ်တြီၤဃးတၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤအယီၤ သဝီဖိတဖၣ် ဘၣ်ဒီးလဲၤချံလၢ ကဆၢစီၤဘ--- စးထီၣ်လၢ က--- သဝီတုၤ ဖၣ်ပူၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လၢ တၢ်ကူၤစါယါဘျါသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤ စးထီၣ် က--- သဝီတုၤ ဖၣ်ပူၣ်ဝုၢ်န့ၣ် တံာ်တံာ် ခံန့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်ဒီးဘၣ်ဟ့ၣ် ချံလဲ ၅၀၀၀၀ ကူးန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၤဘၣ်တၢ်ဖိအမါ နီၢ်ဂ--- လဲၤအိၣ်ခိးအဝၤလၢ SAC သုးတၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲဖၣ်ပူၣ်ဝုၢ်ပူၤတန့ၢ်ဘၣ် (မ့ၢ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ်ပူၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီအိၣ်လၢ ပိာ်ခွဲးကဘၣ်အိၣ်ခိးပိာ်ခွဲးဒီး ပိာ်မုၢ်ကဘၣ်အိၣ်ခိးပိာ်မုၢ်န့ၣ်လီၤ.) အယီၤ ပုၤတူၤဘၣ်တၢ် အမါဒိပုၤဝဲၣ်ခွဲး ဘၣ်လဲၤအိၣ်ခိးအီၤန့ၣ်လီၤ.

ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိာ်ပိာ်ထီၣ်အယီၤ စီၤဘ--- အခိၣ်ဘၣ်ဒိခဲကပၤလၢန့ၣ်လီၤ. တကးဒဲးဘၣ် အဘၣ်ဒိၣ်တံာ်ကွံာ်အခိၣ်ထွဲတက ပၤန့ၣ်လီၤ. စီၤဘ--- ဘၣ်အိၣ်လၢ ဖၣ်ပူၣ်တၢ်ဆါဟံၣ် ယဲၣ်သီန့ၣ်လီၤ. ဖဲအအိၣ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲန့ၣ်အဆၢကတီၢ် ကသံၣ် ကသီအတၢ်လၢကဘျီလၢစ့ၤတအိၣ်အါအါဘၣ်သန့ၣ်က မ့ၢ်မ့ၢ် တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤဒီး တၢ်အိၣ်တၢ်အီၤအပူၤလၢကဲန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါ အီးကထိဘၢၣ် ၁၁သီ, ၂၀၂၁နံၣ်န့ၣ် တၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲဖျါပုၣ် ဆုၢ်ခီ စီၤဘ--- ဆူ ဖျါအၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လၢ ကကူစါယါဘျါ သးဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကလဲၤလၢ ကမးမိၣ်ဝဲၣ်အဂီၢ် (ပုၤကးတံၢ်ကျဲၣ်မ့ၢ်လၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်သးအယီ) ကလဲၤလၢဖျါပုၣ်ကျဲၣ် အဂီၢ်တညီဘၣ်အယီ အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်လဲၤဆူကမးမိၣ်ဝဲၣ်လၢချံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ အဝဲဒီးထီၣ်က့ၤသီလ့ၣ် စးထီၣ်ဖဲ ကမး မိၣ်ဝဲၣ်ဒီးလဲၤဆူ ဖျါအၣ်ဝဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအအိၣ်လၢ ဖျါအၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်အဆၢကတီၢ် ကသံၣ်ကသီတၢ်လၢကတီၢ် လၢကစ့ၤခဲ လၢကအိၣ်ဝဲ ၁၀၀၀၀ ကူးတုၤ ၁၅၀၀၀ ကူးလၢ ကသံၣ်ကသီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ တၢ်လၢကတီၢ်လၢကစ့ၤလၢ အဘၣ်ကွဲးအိၣ်န့ၣ် လၢကဝဲ ၁၀၀,၀၀၀ ကူးန့ၣ်လီၤ. (စီၤဘ--- အကွဲးအိၣ်လၢ ဖျါပုၣ်ဝဲၣ်ပုၤ အတဘၣ်လီၢ်ဘၣ်ဆးဘၣ် အယီ အဘၣ်က့ၤကွဲးသးလၢ ဖျါအၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်တဘျီကဒီးန့ၣ်လီၤ.) စီၤဘ--- ဘၣ်အိၣ်လၢ ဖျါအၣ်တၢ်ဆါဟံၣ် ၁၈ သီန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါအီးကထိဘၢၣ် ၁၈သီ, ၂၀၂၁နံၣ်န့ၣ် စီၤဘ--- စံၣ်လီၤဘၣ်လၢ ဖျါအၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်သရၣ်တဲဘၣ် အီၤလၢ ၁၅သီဝံၤအလီၢ်ခံ ကဟဲဒုးန့ၣ်ကဒါအသးလၢတၢ် ဆါဟံၣ်အသီတဘျီန့ၣ်လီၤ. အခဲအံၤန့ၣ် ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဒီး အဟံၣ်ဖဲယီဖိတဖျါအိၣ်လၢ ဖျါအၣ်ဝဲၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ.

စီၤဘ--- ဒီးအဟံၣ်ဖဲယီဖိ တထီၣ်ဘၣ်တၢ်မၤလိဘၣ်ဃး မ့ၣ်ပိၣ်တၢ်လီၢ်ဘၣ်ယိၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၤနီတဘျီဘၣ်. ထဲဒၣ် ပုၤဒုးသ့ၣ်ညါအဝဲသ့ၣ် ဘၣ်ဃးမ့ၣ်ပိၣ်ဖဲ လၢသုးဖီၣ်စုကဝဲၤတဖျါတဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ ကဟးဆွဲးတၢ်လီၢ်လၢ ဘၣ်တၢ် တြီဃာ်အီၤသ့ၣ်တဖျါန့ၣ်လီၤ. သနၢ်က့ၤ သုးဖီၣ်စုကဝဲၤတဖျါ တဒုးသ့ၣ်ညါသဝီဖိ တၢ်ဟံၣ်လီၤမ့ၣ်ပိၣ်တဖျါအလီၢ် လီၤတံၢ်လီၤဆဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤဘ--- ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ကျိၣ်စုတၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤတနီၤလၢ Red Cross Myanmar အိၣ်ဘၣ် ဆၣ် တမ့ၢ်တၢ်လၢအလၢလီၣ်လၢ အကသံၣ်သီပုၤအဂီၢ်ဘၣ်. လၢခံ DanChurchAid (DCA) ဟ့ၣ်လီၤမၤစၢၤစ့ၢ်ကီး အီၤကျိၣ်စုတၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤ လၢကဟ့ၣ်လီၤကသံၣ်ကသီပုၤဒီး တၢ်အပုၤကလံၤအဂုၤအဂၤတဖျါ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

စီၤဘ--- ဒီးအမၤန့ၣ် အဖိအိၣ်သၢၤဒီး အဘၣ်ကွဲးထွဲစ့ၢ်ကီး နီၢ်ဂ--- အမိန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ အမၤထံၣ်အဝဲ တူဘၣ်တၢ် ဒ်အံၤအယီ အတူၢ်ဘၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဒီး ဘၣ်လၢ အဟံၣ်ဖဲယီဖိတၢ်အိၣ်မူခါဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၄)တပတီၢ်- တၢ်ယုန့ၣ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖျါ ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ပက သုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအမ့ၢ် ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမၤနီၢ်ဂ---အံၤ ဟ့ၣ် KHRG တၢ်ပျဲလၢကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖျါအံၤ န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လၢစဲးပထုဘၢၣ် ၂၇သီ, ၂၀၂၁နံၣ် မးထီၣ်ကရူၢ်, ခွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံး ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ် စီၤဘ--- ဘၣ်တၢ်ဆၢအီၤဆူ SACသးတၢ်ဆါဟံၣ် အိၣ်ဖဲ ဖၣ်ပူၣ်ပုၤန့ၣ်အခါလီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်
ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျုတဖုလၢ
အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.
KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်
လီၤ. **KHRG** ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံးဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမုၢ်တဖၣ်အကလုာ်,
အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံးသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ
ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.